
Protokół nr 8/18 

z XL sesji Rady Gminy Sośno 

z dnia 13 września 2018 r. 

 

Posiedzenie sesji odbyło się w Gminnym Domu Kultury w Sośnie. 

Obrady trwały od godz.1000 do godz. 1215. W sesji uczestniczyło 14 radnych (nieobecna 

– Pani Anna Jaginiak). 

Ponadto udział wzięli: 

▪ Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński  

▪ Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański  

W części spotkania uczestniczyli również zaproszeni dyrektorzy gminnych placówek 

oświatowych. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pod obrady sesji zaproponowany został następujący porządek: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacje: 

– o pracy komisji stałych w okresie między sesjami;  

– informacja o działaniach Wójta Gminy oraz o realizacji interpelacji i wniosków 

zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

6. Zgłaszanie interpelacji przez radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad. 

8. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 oraz 

informacja dotycząca przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. 

9. Podjęcie uchwał: 

– w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok; 

– w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zabudowanej w Tuszkowie na 

rzecz Gminy Sośno; 

– w sprawie nieodpłatnego nabycia dróg w Skoraczewie na rzecz Gminy Sośno 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad. 

12. Zakończenie obrad. 
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Przebieg obrad: 

Ad.1. 

Otwarcie obrad.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Krystyna Wąsik otworzyła i przewodniczyła 

obradom sesji. Powitała Pana Wójta – Leszka Stroińskiego, Pana Sekretarza – Piotra 

Dobrzańskiego, Pana Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej – Marcina Grubickiego, 

radnych, sołtysów, media oraz zaproszonych dyrektorów placówek oświatowych: 

▪ Pana Michała Wojciechowskiego – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Sośnie; 

▪ Panią Marię Gorzelańczyk – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Przepałkowie; 

▪ Panią Krystynę Lewandowską – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wąwelnie; 

▪ Panią Izabelę Zdziarską– Dyrektora Samorządowego Przedszkola w Sośnie. 

Ad.2. 

Stwierdzenie quorum. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy – Krystyna Wąsik 

poinformowała, że na ustawowy stan Rady tj. 15 radnych – obecnych jest 14 radnych i tym 

samym stwierdziła prawomocność obrad. 

Wójt na wstępie złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o dodatkową uchwałę 

w sprawie nieodpłatnego nabycia dróg w Skoraczewie. 

Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła proponowany porządek sesji; wspomniana 

uchwała ujęta została w punkcie 9. 

Ad.3. 

Wybór sekretarza obrad. 

 

Jednogłośnie wybranym sekretarzem obrad została Radna – Pani Mirosława Wegner. 

Ad.4. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik, poinformowała radnych, 

że każdy miał możliwość zapoznania się ze sporządzonym i podpisanym protokołem 

z XXXIX sesji, który zgodnie z Regulaminem RG znajdował się w biurze obsługi Rady oraz 

opublikowany został w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Sośno.  

Do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono żadnych uwag i tym samym został 

jednogłośnie przyjęty przez Radę Gminy. 
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Ad.5 

Informacje z pracy komisji stałych oraz wójta w okresie między sesjami. 

 

  Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła przewodniczących komisji oraz Wójta Gminy 

Sośno o przedstawienie informacji z ich pracy między sesjami. 

Z uwagi na wspólne posiedzenia stałych komisji w dniach 5 i 7 września 2018 roku, kolejno 

przedstawiono informacje o podjętych czynnościach między sesjami, tj.: 

– Przewodnicząca Komisji Finansów, Planowania Budżetu i Spraw Socjalnych – Radna 

Joanna Siódmiak – Niemczewska; ze wspólnego posiedzenia z Komisją Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Sportu; 

– Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony Przeciwpożarowej – Radny 

Ryszard Badziński; ze wspólnego posiedzenia z Komisją Rewizyjną.  

  Przewodnicząca Rady Gminy Sośno zapytała, czy radni mają jakieś pytania 

do przedłożonych informacji. Nikt z radnych nie zadał pytania.  

 Informacje przedstawione przez przewodniczących komisji stałych stanowią 

załączniki niniejszego protokołu.  

  W dalszej części Wójt Gminy – Pan Leszek Stroiński przedstawił zgromadzonym, 

zestawienie podjętych działań w okresie międzysesyjnym od dnia 9 sierpnia 2018 roku 

do dnia 13 września 2018 roku oraz sposób załatwienia interpelacji i wniosków zgłoszonych 

na poprzedniej sesji.  

Niniejsza informacja została załączona do protokołu. 

  Dodatkowo podczas swego wystąpienia podziękował organizatorom gminnych 

dożynek w Wielowiczu, mających miejsce w dniu 8 września 2018 roku, za uroczyste 

przygotowanie gminnego święta plonów. Wielokrotnie wspominał, że świąteczne wydarzenie 

pozytywnie zaskoczyło wszystkich odwiedzających, pozostawiając jednocześnie 

niezapomniane wrażenia. 

Dziękował mieszkańcom wsi Wielowicz za zachowanie narodowej tożsamości i tradycji. 

Podkreślił, że bez wątpienia tegoroczne dożynki gminne w Wielowiczu połączone 

z jubileuszem 100-lecia Odzyskania przez Polskę Niepodległości przejdą do historii naszego 

regionu.  

  Wójt Gminy Sośno wspomniał również, iż dnia 12 września 2018 roku w Urzędzie 

Marszałkowskim w Toruniu nastąpiło uroczyste podpisanie umowy odnośnie dofinansowania 

wyposażenia Gminnego Domu Kultury w Sośnie na kwotę 202 tys. zł (zadanie o wartości 

ogólnej ponad 300 tyś zł). 

  Następnie poinformował, że w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Toruniu podpisano umowę na środki finansowe dotyczące realizacji 
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zadania EKO-PIEC, dodając, że osoby, które złożyły stosowne wnioski otrzymają pomoc 

finansową w kwocie 4 tys. zł na wymianę źródła ciepła w budynkach mieszkalnych.  

  Dodatkowo odczytał informację przesłaną do Urzędu Gminy Sośno przez  

Kujawsko – Pomorski Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy, w sprawie pomocy suszowej dla 

rolników poszkodowanych w 2018 roku. Treść pisma wskazuje, jaka forma pomocy została 

przewidziana dla producentów rolnych posiadających w rolnictwie w danych uprawach 

poniżej i powyżej 70% strat.  

  Zakomunikował, że administracja samorządowa nie będzie tolerowała obelg 

kierowanych pod jej adresem. Określenie administracji samorządowej, jako „lenie” jest 

zdaniem Pana Wójta dużym nietaktem jednocześnie bardzo krzywdzącym 

i niesprawiedliwym dla pracowników Urzędu Gminy Sośno, gdyż ze strony urzędu wszystko 

zostało wykonane w terminie, zgodnie z obowiązującymi wytycznymi. 

Wójt nie krył słów uznania dla osób, które zajmowały się sporządzaniem protokołów 

suszowych, dziękując komisji i pracownikom urzędu za zaangażowanie i poświęcenie 

swojego prywatnego czasu.  

Ad.6. 

Zgłaszanie interpelacji przez radnych.  

 

  W trakcie posiedzenia, radni zgłosili następujące interpelacje: 

▪ Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Pani Mariola Narloch zwróciła uwagę na 

ponowne zarwanie się nawierzchni asfaltu na drodze powiatowej w relacji  

Mierucin – Wąwelno oraz na odcinku drogi powiatu nakielskiego w lesie  

(Tuszkowo – Mrocza) znajdującej się już poza terenem Gminy Sośno i Powiatu 

Sępoleńskiego. 

Radna wniosła o pilną interwencję w tych sprawach, gdyż brak oznaczenia dziur 

i podjęcia w tym temacie działań, spowodować może w przyszłości nieszczęśliwy 

wypadek. 

 W nawiązaniu do wcześniejszych prac komisji i pracowników samorządowych 

z Urzędu Gminy Sośno związanych ze sporządzaniem protokołów suszowych, 

wiceprzewodnicząca prosiła, aby organy administracji rządowej wraz z organami 

administracji samorządowej starały się działać wspólnie, nie „opluwając się” nawzajem.  

 Dodatkowo nie kryła radości z powodu realizacji w naszej gminie programu  

Czyste – Powietrze, dzięki któremu wspólnota samorządowa, będzie miała możliwość 

uzyskać dofinansowanie na wymianę starego pieca na nowy.  

▪ Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Przeciwpożarowej – Radny Ryszard Badziński wyraził obawę, że Wojewoda  
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Kujawsko – Pomorski zbyt późno zatwierdzi protokoły sporządzone przez komisję 

szacującą straty w gospodarstwach rolnych, bez których producent nie jest w stanie 

w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa złożyć wniosku o udzielenie 

pomocy finansowej. W konsekwencji to właśnie Urząd Gminy Sośno spostrzegany 

będzie, jako główny winowajca.  

Dodał jednocześnie, że prace przy sporządzaniu protokołów przez komisję suszową przy 

pomocy pracowników samorządowych, wykonane zostały z dużym zaangażowaniem 

i dokładnością, udowadniając wszystkim, że samorząd Gminy Sośno nie należy do 

samorządów niewydolnych. 

Wspomniał również, że słysząc ubliżające słowa między innymi pod kierunkiem Urzędu 

Gminy Sośno, że organy samorządowe są maruderami, czuł się obrażony.  

Zakomunikował, że nie będzie tego typu komentarzy tolerował, gdyż komisja suszowa 

wyznaczona przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego podczas sporządzania 

protokołów wykonała wszystko, co do niej należało.  

▪ Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik, poparła słowa Pana 

Ryszarda Badzińskiego, dziękując wszystkim osobom zaangażowanym w pracę przy 

sporządzaniu protokołów.  

Wspomniała również, że zaistniała sytuacja związana z obrażaniem samorządu gminnego 

przestaje być już zabawna. Wyraziła przekonanie, że na siłę są szukane argumenty, 

mające na celu udowodnić organom gminy Sośno, że nic pożytecznego na jej terenie się 

nie dzieje lub wszystko, co robi Urząd Gminy Sośno jest złe. 

▪ Radny – Pan Zbigniew Struwe podkreślił, że wspomniana komisja powołana przez 

Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego pracowała w czynie społecznym.  

▪ Radna – Pani Joanna Siódmiak – Niemczewska poinformowała, że rolnicy, 

z którymi miała okazję rozmawiać, są mile zaskoczeni uprzejmością, pracowitością 

i poświęceniem komisji oraz pracowników Urzędu Gminy Sośno. 

▪ Radny – Pan Maciej Kozyra, zmieniając temat protokołów suszowych, dopytywał 

się czy Gmina Sośno ma możliwości udzielenia pomocy logistycznej osobom z terenu 

Gminy Sośno, którzy są chętni przekazać własne siano rolnikom ze Szwecji trawionej 

ogniem.  

Ad. 7.  

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone podczas obrad.  

 

  Odpowiadając na zgłoszone przez radnych interpelacje wypowiedział się Pan Leszek 

Stroiński – Wójt Gminy Sośno.  
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  Odniósł się do pytania wiceprzewodniczącej Marioli Narloch informując, 

iż prawdopodobnie remont drogi w relacji Mierucin – Wąwelno, na dniach będzie stopniowo 

realizowany  

Wspomniał także, iż na dzień dzisiejszy żadna z inwestycji związanych z remontem dróg 

powiatowych i gminnych, które do dnia 15 grudnia br. muszą być zrealizowane i rozliczone, 

nie jest zagrożona.  

Poinformował zgromadzonych, że rozpoczął się remont drogi w Rogalinie – Dębowiec. 

Dodał, iż w następnej kolejności planowany jest remont dróg w Przepałkowie oraz 

w Zielonce.  

  Odnosząc się do pozostałych interpelacji Pani Marioli Narloch, wójt zapewnił, że 

po sesji skontaktuje się z dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim oraz 

w Nakle nad Notecią, przekazując informację dotyczącą zabezpieczenia dziur w jezdni.  

  Ustosunkowując się do pytania Pana Radnego – Macieja Kozyra, wójt odpowiedział, 

że na chwilę obecną Gmina Sośno nie jest w stanie udzielić pomocy logistycznej rolnikom 

chętnym przekazania siana do Szwecji, gdyż gmina sama boryka się z problemami 

finansowymi; zapewnił jednocześnie, że rozezna powyższy temat.  

Ad. 8. 

Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2017/2018 oraz informacja 

dotycząca przygotowania szkół do nowego roku szkolnego. 

 

  W imieniu Kierownika Zespołu Oświaty Samorządowej – Pana Adama Ostrowskiego, 

głos zajął Wójt Gminy Sośno – Pan Leszek Stroiński, który przedstawił informację z zakresu 

przygotowania szkół i przedszkola w Gminie Sośno do roku szkolnego 2018/2019. 

W trakcie wypowiedzi oznajmił, że kadra nauczycielska jednostek oświatowych w Gminie 

Sośno jest kadrą posiadającą pełne kwalifikacje oraz duże doświadczenie zawodowe. 

  Wójt poinformował również, iż w roku szkolnym 2017/2018 młodzież Gminy Sośno 

uzyskała wyższe wyniki niż w roku poprzednim. Osiągnięte wyniki średnie plasują 

gimnazjalistów w 5 staninie w skali 9 stopniowej. Gimnazjaliści w gminie Sośno osiągają 

porównywalne wyniki do swoich rówieśników z terenów wiejskich województwa kujawsko-

pomorskiego, a w niektórych przedmiotach nawet je przewyższają (język polski, przedmioty 

przyrodnicze, język angielski na poziomie rozszerzonym). 

  Na sam koniec podziękował dyrektorom za odpowiednie przygotowanie placówek 

oświatowych na rozpoczęcie nowego roku szkolnego 2018/2019, apelując jednocześnie do 

rodziców, aby w celu wzajemnego poznania i zrozumienia potrzeb dziecka w dalszym ciągu 

mieli codzienny kontakt z nauczycielami i dyrektorami szkół. 
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  Informacja przedstawiona przez Wójta Gminy Sośno stanowi załącznik niniejszego 

protokołu. 

  Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Józefowi Opas  

– Przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu, który w imieniu własnym 

i członków komisji oświatowej, złożył dyrektorom szkół najserdeczniejsze życzenia, aby 

w roku szkolnym 2018/2019 mądrze zarządzali swoimi placówkami oświatowymi. 

Nauczycielom zaś życzył wytrwałości, mnóstwa twórczej energii zarówno w pracy 

pedagogicznej, jak i uczniowskiej, dodając, aby nowy rok szkolny przyniósł same sukcesy 

naukowe i wychowawcze.  

  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Wanda Gackowska życzyła 

nauczycielom, aby uczniowie w dalszym ciągu darzyli ich wielką sympatią oraz chętnie 

uczęszczali do szkoły. 

  Na sam koniec Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Krystyna Wąsik, również 

dołączyła do życzeń poprzedników, nie kryjąc miłego zaskoczenia z powodu zadawalających 

wyników z egzaminów końcowych gimnazjalistów z naszej gminy.  

  Następnie przed przejściem do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca 

Rady Gminy zarządziła 5-cio minutową przerwę.  

Ad. 9. 

Podjęcie uchwał: 

 

– w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok 

Po przedstawieniu treści uchwały Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani 

Krystyna Wąsik poddała ją pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała Nr XL/266/18 w sprawie zmian w budżecie gminy stanowi załącznik do protokołu.  

 Wójt Gminy Sośno zanim przedstawił projekt powyższej uchwały, poinformował, 

iż na budowę chodnika w Szynwałdzie z Powiatu Sępoleńskiego i budżetu Gminy Sośno 

przeznaczono środki finansowe w wysokości 31 tys. zł. 

Treść kolejnych uchwał przedstawiał Sekretarz Gminy Sośno – Pan Piotr Dobrzański: 

– w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zabudowanej w Tuszkowie na rzecz 

Gminy Sośno 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwała Nr XL/267/18 w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości w Tuszkowie 

stanowi załącznik do protokołu. 
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– w sprawie nieodpłatnego nabycia dróg w Skoraczewie na rzecz Gminy Sośno  

Po przedstawieniu treści uchwały dyskusji nie podejmowano i uchwałę przyjęto 

jednogłośnie; w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwała Nr XL/268/18 w sprawie nieodpłatnego nabycia dróg w Skoraczewie na rzecz gminy 

Sośno stanowi załącznik do protokołu.  

Ad.10. 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

  Przewodnicząca Rady Gminy Sośno – Pani Krystyna Wąsik, poinformowała, 

iż w dniu 12.09.2018 roku otrzymała od Rady Miejskiej w Mroczy, apel w sprawie wyrażenia 

poparcia zabezpieczenia na 2019 rok w budżecie Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

niezbędnych środków finansowych na zakończenie inwestycji przebudowy Drogi 

Wojewódzkiej nr 243 Mrocza – Koronowo na odcinku Mrocza – Prosperowo.  

 Radni jednogłośnie wyrazili pełne poparcie dla podjętej inicjatywy oraz argumentów 

zawartych w apelu, który stanowi załącznik niniejszego protokołu. 

 Następnie Pani sołtys – Kamila Jabłońska podziękowała organom gminy 

za przekazanie środków pieniężnych w wysokości 31 tys. zł. na wieś Szynwałd w celu 

budowy chodnika.  

 Pan Sławomir Krężołek – sołtys Sitna wspomniał o drodze pomiędzy Sitnem, 

a Mroczą, pytając wójta czy istnieje możliwość zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 

Sośno, a Urzędem Miasta w Mroczy. Wyraził opinię, że porozumienie takie umożliwiłoby 

współpracę, polegającą na wspólnym utrzymaniu wyżej wspomnianego odcinka drogi. 

Dopytywał, czy istnieje możliwość pozyskania informacji przez Wójta Gminy Sośno, z jakich 

źródeł Urząd Miasta w Mroczy pozyskuje środki pieniężne na remont dróg.  

Sołtys Sitna prosił również o jak najszybsze rozliczenie dwóch inwestycji mających na celu 

poprawę życia mieszkańców wsi tj. budowa wiaty i siłowni, gdyż pozostałe, niewykorzystane 

środki z realizacji wspomnianych przedsięwzięć, można by zaplanować na inne cele, które do 

końca roku musiałyby być zrealizowane. 

 W dalszej części posiedzenia głos zabrała Pani sołtys Wielowicza – Krystyna 

Rakowska – Małek, dziękując wszystkim za pochwały i miłe słowa odnośnie organizacji 

dożynek gminnych, które odbyły się 8 września br. w Wielowiczu.  

Podkreśliła, że osoby odpowiedzialne za święto plonów, które przygotowały się do tak 

ważnego wydarzenia nie czyniły tego dla sławy i poklasku. Zależało im tylko na tym, aby 

wspólnota samorządowa miała okazję uczestniczyć w uroczystym wydarzeniu, które na długo 

pozostanie w ich pamięci.  
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Podkreśliła, że podczas przygotowań do dożynek, wszyscy mieszkańcy wsi Wielowicz 

i Płoskowa zjednoczyli się pokazując przy tym jednocześnie swoją kreatywność 

i innowacyjne myślenie.  

 Do wypowiedzi Pani Krystyny Rakowskiej – Małek dołączyła Pani Przewodnicząca 

Rady Gminy Sośno mówiąc, że dzięki tak uroczyście przygotowanych dożynek, Wielowicz 

stał się sławny nie tylko w całym kraju, ale również za granicą. 

Ad. 11. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad.  

 

 Odnosząc się do wniosków Pana Sławomira Krężołek, wójt Gminy Sośno, 

poinformował, że na chwilę obecną sprawę realizowanych przedsięwzięć w ramach funduszu 

sołeckiego we wsi Sitno (wiata i siłownia), musi przeanalizować z Panią Skarbnik Gminy 

Sośno – Elżbietą Romot, zapewniając sołtysa, że ze strony urzędu odpowiedź zostanie 

udzielona. Jeżeli zaś chodzi o odcinek drogi pomiędzy Sitnem a Mroczą, wójt zdeklarował 

się, że będzie w kontakcie z burmistrzem Mroczy, jakie i w jaki sposób planują podjąć prace 

polegające na poprawie jakości nawierzchni drogi.  

Ad. 12. 

Zakończenie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła 

posiedzenie sesji.  

  Kończąc obrady Przewodnicząca Rady Gminy Sośno przypomniała, iż dzień 

14 września br. jest dla radnych ostatecznym terminem złożenia oświadczenia majątkowego 

oraz zakomunikowała, że ostatnia sesja odbędzie się 16 października 2018 roku.  

 

 

Sekretarz obrad:     Przewodnicząca Rady Gminy: 

Mirosława Wegner     Krystyna Wąsik 

 

 

 

 

 

 

 
Protokolant: Agnieszka Daniluk  

 


